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 PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/2018                 

 

z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 27 marca  2018 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy Wodzisław 

  

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 900  do godziny 1215. Obrady 

prowadziła pani Stanisława Nowak Przewodnicząca Rady Gminy Wodzisław.  Na stan                   

15 radnych   w sesji  uczestniczyło 14 radnych – nieobecny radny Stanisław Skalmierski 

(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy 

Wodzisław, pani Renata Koziara Sekretarz Gminy, pani Zdzisława Kowalska Skarbnik 

Gminy, radni powiatu jędrzejowskiego  pan Mariusz Zieliński, Andrzej Baran i Zygmunt Ozga, 

kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, Przemysław Trzciński Kierownik Wydziału 

Kryminalnego Komisariatu Policji w Sędziszowie, Zbigniew Kaleta Komendant ZOG ZOSP 

RP w Wodzisławiu oraz inni zainteresowani obradami ( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4, 

do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie informacji Komendanta Policji w Sędziszowie na temat bezpieczeństwa 

publicznego w gminie.  

8. Rozpatrzenie informacji Komendanta Gminnego OSP w Wodzisławiu o stanie 

bezpieczeństwa pożarowego w gminie.  

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2018-2024, 

b) zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2018r., 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

e) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

f) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 
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g) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

h) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

i) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

j) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

k)podziału Gminy Wodzisław na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

l) przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie Wodzisław na lata               

2018-2023, 

ł) sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

na terenie Gminy Wodzisław, 

m) ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Wodzisław, 

n) uchwalenia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci w wieku 8-10 lat                  

z terenu gminy Wodzisław,  

o) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla 

osób bezdomnych,  

p) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2018 roku, 

r) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Wodzisław – zmiana studium, 

uchwalonego Uchwałą Nr XXXII/259/05 Rady Gminy Wodzisław z dnia 3 listopada 

2005 r. z późniejszą zmianą. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017rok  

Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu oraz przedstawienie informacji                               

o działalności w/w instytucji kultury.  

11. Przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

w 2017 roku oraz o potrzebach związanych z realizacją zadań.  

     12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

     13. Sprawy różne. 

     14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Trzydziestą ósmą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła 

Przewodnicząca  Rady Gminy pani Stanisława Nowak wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 
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Otwieram trzydziestą ósmą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

Pkt.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad powołano radnego Leszka Krzelowskiego,  jednogłośnie – 14 

za,   w głosowaniu jawnym.  

Pkt.3.Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca rady gminy odczytała pismo wójta gminy w sprawie uzupełnienia 

porządku obrad o dodatkowy projekt uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Wodzisław – zmiana studium, uchwalonego Uchwałą Nr XXXII/259/05 Rady Gminy 

Wodzisław z dnia 3 listopada 2005 r. z późniejszą zmianą ( pismo stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu). Pani przewodnicząca dodała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 

komisji rozwoju gospodarczego i finansów. 

Radny Wiesław Kowalski zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego czy uchwała dot. sołectw 

dla których mamy plan zagospodarowania przestrzennego.  

Radca prawny poinformował, ze nie jest w stanie odtworzyć z pamięci treści uchwały. 

Radny Wiesław Kowalski poinformował, ze w tym jest problem. Tydzień temu radni 

otrzymali materiały na sesję gdzie nie było tego punktu, a już w piątek się on znalazł. 

Uchwała była „pisana na kolanie”, mecenas o niej nic nie wie dlatego pytał, czy zmiana dot. 

sołectw dla których plan już jest.  Radny zauważył, że projekt dot. zmiany w studium, a jak 

wiadome  w większości sołectw studium jest ale dla 4 mamy już plan. Pytał, czy jest to 

projekt dot. również tych miejscowości.  

Radca prawny poinformował, że nie jest w stanie z pamięci powiedzieć co jest                      

w planie zagospodarowania przestrzennego.  

Radny Wiesław Kowalski wyjaśnił, że pyta o treść uchwały.  

Radca prawny wyjaśnił, że nie odpowie gdyż nie widzi uchwały. 

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że jest mu bardzo przykro, że radca prawny jako 

obsługa prawna nie jest w stanie nic powiedzieć na temat uchwały, którą rada ma podjąć.  

Radca prawny pytał, czy na projekcie widnieje jego podpis.  

Radny Wiesław Kowalski poinformował, że wie, że  nie ma tego podpisu i dlatego 

mówił, że uchwała została przygotowana  bardzo szybko, na „kolanie”. Radny przypomniał, 

że  w miesiącu styczniu mieszkańcy Laskowej przyszli do urzędu w sprawie działek przy 
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drodze w kierunku Piotrkowic. Miały być podjęte szybkie działania i na najbliższej sesji miała 

być uchwała. Oczywiści nic takiego się nie wydarzyło. Minął kolejny miesiąc i dlatego udał 

się do mieszkańców aby razem kontynuować sprawę. We wtorek zadzwonił do 

przewodniczącego komisji z pytaniem czy jest w stanie przyjąć na komisji mieszkańców. 

Ustalono, że sprawa będzie rozpatrzona na komisji w piątek. W tym czasie tj. od 

poniedziałku do piątku ktoś szybko doniósł pani wójt i została napisana uchwała „na kolanie” 

o której pan mecenas nie wie nic i nie wie nad czym tak naprawdę mamy głosować.  

Pani wójt poinformowała, że. przyjęła do wiadomości wypowiedź radnego. Wyjaśniła, 

że nie ma tu żadnej filozofii ani drugiego dna. Poinformowała, że  wyjaśniała już na 

posiedzeniach komisji, że jeśli chcemy zrobić zmiany w planie zagospodarowania to muszą 

być one rozpoczęte zmianami w studium. Poinformowała, że  § 1 pkt 2 omawianej uchwały 

wyraźnie mówi, że zmiana dot. studium całej gminy w jej granicach administracyjnych, 

określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały. Skoro nie są wyłączone 

miejscowości, które są w planie to znaczy, że ich również to dotyczy. Zmiany w planie muszą 

być rozpoczęte również zmianami w studium i dot. to całej gminy. Ponieważ tak się stało, że 

w drodze dyskusji z panią prezes związku planowania- który przygotowuje nam wszystkie 

decyzje o planach zabudowy jak również i zmiany w studium-  doszły do porozumienia, że 

rozpoczęte zostaną, a tak naprawdę już rozpoczęto prace nad opracowaniem bilansu 

terenów zamieszkałych. Jest to dokument, który pozwoli przystąpić do wszelkich zmian. Pani 

wójt poinformowała, że prezes związku  przygotowuje uchwały dot. planowania,  przedłożony 

projekt trafił do urzędu w czwartek i mecenas rzeczywiście go nie widział.  

 Wyjaśniła, że uchwała jest zgodna z prawem i tak jak już mówiła zmiana w studium dot. 

całego obszaru gminy tj. również miejscowości gdzie jest plan zagospodarowania 

przestrzennego.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za uzupełnieniem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że zmiana została przyjęta – projekt będzie 

omawiany w punkcie litera „r”. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
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 Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za,   w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca   rady gminy  poinformowała zebranych, że do chwili rozpoczęcia 

dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu Nr XXXVII/2018                

z   sesji  Rady Gminy Wodzisław  z dnia 28 lutego 2018 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się  jednogłośnie- 13 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr XXXVII/2018 z obrad   

sesji rady  z dnia 28 lutego  2018  roku. 

Pkt. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Pani wójt poinformowała, że w minionym  okresie  od  dnia  poprzedniej  sesji                          

w  zakresie  spraw  bieżących  wydała ogółem 9  Zarządzeń, które  dotyczyły następujących 

spraw: 

- Zarządzeniem z dnia 28 lutego br. dokonała zmian budżetu                                                           

i w  budżecie Gminy na  2018 rok. Zmian tych  dokonała  w oparciu  o decyzję  Wojewody 

Świętokrzyskiego  w  dziale Różne  rozliczenia z przeznaczeniem na sfinansowanie zadań 

za  2017  rok wynikających z ustawy – Prawo o  aktach stanu cywilnego, w dziale  Pomoc 

społeczna z przeznaczeniem na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług 

opiekuńczych oraz na  realizację programu : Pomoc Państwa w zakresie  dożywiania, 

- Zarządzeniem z dnia 12 marca  br. dokonała zmian w  składzie osobowym Komisji do 

Świadczeń Socjalnych działającej przy Urzędzie Gminy w Wodzisławiu, 

- Zarządzeniem Nr 24/2018 z dnia 13 marca  br.  w oparciu o wniosek dyrektora SSP                        

w Wodzisławiu przyznała dopłatę do czesnego ze środków przeznaczonych na wspieranie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli dla nauczyciela tejże szkoły, 

       - Zarządzeniem z dnia 13 marca  br.  w oparciu o wniosek dyrektora SSP                                       

w Wodzisławiu przyznała dopłatę do czesnego ze środków przeznaczonych na wspieranie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli dla nauczyciela tejże szkoły, 

- Zarządzeniem z dnia 13 marca  br.  dokonała zmian budżetu                                                        

i w  budżecie Gminy na  2018 rok. Zmian tych  dokonała  w oparciu  o decyzję  Wojewody 
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Świętokrzyskiego  w dziale - Pomoc społeczna z przeznaczeniem na realizację zadań 

związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny,  

- Zarządzeniem z dnia 15 marca  br.  na  wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w  Wodzisławiu ustaliła koszt 1 godziny usług opiekuńczych świadczonych przez  Ośrodek    

w 2018  roku, 

- Zarządzeniem z dnia 15 marca  br.  odwołała i powołała  nowego członka Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw opieki nad  rodziną  działającego przy Ośrodku Pomocy 

Społecznej w  Wodzisławiu.  Zmiana  w  Zespole podyktowana  została zmianą na  

stanowisku dzielnicowego na teren Gminy Wodzisław reprezentującego  Komisariat Policji               

w Sędziszowie, 

- Zarządzeniem z dnia 19 marca  br. ogłosiła konkurs na  stanowisko dyrektora 

Samorządowej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Brześciu, 

- Zarządzeniem z dnia 19 marca  br. ogłosiła konkurs na  stanowisko dyrektora 

Samorządowej Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Lubczy. 

Pani wójt dodała, że zgodnie z nową ustawą konkursy musza się odbywać.  

W ramach kontaktów z interesantami w  sprawie ich  wniosków   i potrzeb pani wójt  

ogółem przyjęła w  wyznaczonych  dniach  około  25 osób.   

Pani wójt poinformowała, że przy udziale Sekretarza, Skarbnika Gminy, Kierownika 

CUW, Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej, Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

oraz pracowników merytorycznych  urzędu przygotowane  zostały   projekty  uchwał  oraz  

sprawozdania będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

Następnie pani wójt odniosła się  do   przetargów   w  zakresie  dostaw  i usług 

inwestycyjnych, które odbyły się w minionym czasie. Poinformowała, że: 

- w dniu  27 lutego br. odbył się  przetarg nieograniczony  na przebudowę dróg gminnych                   

w 2018  roku. Na przetarg  wpłynęły dwie oferty, z których korzystniejszą okazała się oferta 

Przedsiębiorstwa Drogowego „WOJTRANS” Henryk Wojda z Jędrzejowa ( 12 odcinków dróg 

gminnych  +   parking przy  Gabinecie Rehabilitacji, zgodnie z uchwałą budżetową na  rok 

bieżący). Podpisanie  umowy  zostało zaplanowane na dzisiaj. Również  po 

przeprowadzeniu procedury przetargowej  na  dzień dzisiejszy tj. 27 marca br. zaplanowane  

jest podpisanie  umowy  na  zadanie pn. Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie Gminy Wodzisław, 

- na dzień 3 kwietnia  br.  ogłoszone   zostało postępowanie  w trybie przetargu 

nieograniczonego  na dostawę kruszywa dolomitowego do remontu dróg na terenie Gminy 

Wodzisław, 

- na dzień 10 kwietnia  br. ogłoszone  zostało postępowanie przetargowe   na  zadanie 

„Remonty nawierzchni nieulepszonych gruntowych, tłuczniowych przy użyciu równiarki.                  

W  przypadku w/w dwóch postępowań przetargowych ogłoszenie  jest  już  drugim terminem. 
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Pani wójt dodała, że obecnie jest problem z kopalniami. Jak się okazuje w tym roku 

ogłosiliśmy przetarg zbyt wcześnie. Teraz będzie drugi przetarg. Pani wójt wyraziła nadzieję, 

że temat z kopalniami się wyjaśni i będą oferty.  

 

Pani wójt poinformowała, że w okresie  od  ostatniej sesji  oprócz  bieżącej  

działalności uczestniczyła   w  następujących  spotkaniach : 

- w  dniu 3 marca br. uczestniczyła w walnym zebraniu sprawozdawczym  OSP                            

w Mierzawie, 

- w  dniu 6 marca br. odbyła kwartalną  naradę z  sołtysami poświęconą głównie wymiarowi 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości na 2018 rok. Zapoznano również sołtysów                   

z realizacją dochodów i wydatków  budżetowych za  2017 ze szczególnym uwzględnieniem  

dochodów własnych gminy.  Przedstawiła również plan  inwestycji, który  samorząd gminy 

zamierza w  tym  roku zrealizować. Omówione  zostały    sprawy  związane                                    

z  nadchodzącymi  Wyborami  Samorządowymi  w szczególności projekt uchwały Rady  

Gminy o okręgach  wyborczych, które przedstawiła Sekretarz Gminy, 

- w  dniu 11  marca br. na  zaproszenie miedzy innymi Starosty Powiatu Jędrzejowskiego, 

reprezentując Samorząd Gminy Wodzisław  wzięła udział w uroczystym  Powiatowym Dniu 

Kobiet, który odbył się w Centrum Kultury   w Jędrzejowie,  

- w  dniu W dniu 14 marca br. uczestniczyła w podsumowaniu i wręczeniu  nagród                            

w Gminnych Eliminacjach Ogólnopolskiego Turnieju  Wiedzy Pożarniczej „Młodzież 

Zapobiega Pożarom”, które  odbyły się w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych                                   

w  Wodzisławiu. Organizatorem turnieju była Komenda Powiatowa Państwowej Straży 

Pożarnej w Jędrzejowie, Zarząd Gminny Związku OSP RP oraz  Samorząd Gminy  

Wodzisław. W eliminacjach ogółem wzięło udział 29 uczniów  wszystkich szkół 

podstawowych z terenu Gminy oraz  z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w  Wodzisławiu,   

- w  dniu 21 marca br.  roku  odbyła  naradę z  dyrektorami placówek oświatowych                         

z terenu Gminy Wodzisław. W  tym samym dniu  przewodniczyła  Radzie Społecznej 

Gminnego Ośrodka Zdrowia. Głównym tematem posiedzenia  było przedstawienie 

sprawozdania  finansowego  z realizacji  zadań Gminnego Ośrodka Zdrowia za 2017 rok, 

którego  dokonał Dyrektor GOZ Pan Marcin Bekier.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w  sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 14 za,  w głosowaniu  jawnym. 
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Przewodnicząca  rady gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonego sprawozdania. 

 

Pkt. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

- brak 

 

Pkt. 7. Rozpatrzenie informacji Komendanta Policji w Sędziszowie na temat 

bezpieczeństwa publicznego w gminie.  

Informację na temat bezpieczeństwa publicznego w gminie przedstawił pan 

Przemysław Trzciński Kierownik Wydziału Kryminalnego Komisariatu Policji w Sędziszowie                   

( informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Dodał, że w roku 2017 było więcej 

policjantów niż w roku obecnym co wiąże się z ograniczoną aktywnością policji. 

Pan Roman Sokołowski poinformował, że ostatnio spotkał się z najlepszym 

komendantem jaki był w Wodzisławiu panem Andrzejem Chrzanowskim i rozmawiał                        

w sprawie przywrócenia funkcjonowania posterunku policji w Wodzisławiu. Zwrócił się                       

z pytaniem do pana kierownika czy według niego potrzebne jest przywrócenie działalności 

posterunku z uwagi na trasę S-7.  

Pan kierownik Przemysław Trzciński  odnosząc się do tematu przywrócenia 

posterunków policji stwierdził, że są to działania obecnej władzy na topie ale z tego co wie na 

terenie powiatu jędrzejowskiego będzie utworzony nowy komisariat w Małogoszczu. Nie ma 

mowy o otwieraniu nowych posterunków w naszym terenie Poinformował, że budynek 

posterunku w Imielnie został sprzedany gminie, posterunek w Sobkowie  w którym pracował 

12 lat został zlikwidowany, a budynek od 2016 roku został sprzedany osobie prywatnej. Miał 

być otwierany posterunek w Sobkowie ale tego nie zrobiono.  

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Pan kierownik podziękował za zaproszenie na sesję i opuścił obrady. 

Pkt. 8. Rozpatrzenie informacji Komendanta Gminnego OSP  Wodzisław o stanie 

bezpieczeństwa pożarowego w gminie. 

Informację przedstawił pan Zbigniew Kaleta Komendant Gminny OSP ( informacja 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Pan komendant odniósł się do temat działalności 

KSRG i stwierdził, że jednym z problemów związanych z ich funkcjonowaniem jest duża 

rotacja członków OSP, która jest spowodowana  ze zmianą miejsca zamieszkania,  miejsca 

pracy czy podejmowania nauki. Wiąże się to z doszkalaniem kolejnych osób co jest bardzo 

kosztowne. Odnosząc się do zdarzeń mijającego roku pan komendant poinformował, że 
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utrzymuje się on na poziomie roku 2016. Zauważa się  tendencję przewagi ilości 

miejscowych zagrożeń nad pożarami. Dlatego też wzrosły zakupy sprzętu technicznego                    

i medycznego. Koszty te są podzielone między komendanta głównego PSP oraz samorząd 

gminy. Do najczęstszych przyczyn pożarów to min. wypalanie traw i nieużytków- szczególnie 

wiosną, ( pan komendant zwrócił się z apelem do mieszkańców gminy o niedopuszczanie do 

takich sytuacji) nieostrożność z obchodzeniem się z ogniem, pożar sadzy w kominie                        

w okresie grzewczym, wadliwe instalacje elektryczne i gazowe,  miejscowe zagrożenia  min. 

wypadki i kolizje drogowe jak również wichury i podtopienia. Pan komendant odnosząc się 

do tematu ćwiczeń podkreślił, że jest to doskonalenie umiejętności organizacyjnej                            

i ratowniczej, a także ćwiczenie zastępów w akcji. W dalszej części przy omawianiu tematu 

zawodów sportowo pożarniczych pan komendant zauważył, że nie jest to tylko rywalizacja 

sportowa ale ćwiczenia na sprzęcie i  doskonalenie umiejętności jego obsługi. Jednostki, 

które od dłuższego czasu nie uczestniczą w zawodach obniżają, a wręcz zatracają te 

umiejętności. Należą do nich  OSP Piotrkowice, Stara Olszówka,. Mieronice, Przezwody                

i inne. Pan komendant odnosząc się do tematu kontroli zauważył, że bardzo dobrą 

wiadomością jest budowa OSP Mierzawa, która prawdopodobnie zostanie oddana w tym 

roku do użytku. Podsumowując przeprowadzone kontrole stwierdził, że powtarzają się 

zaniedbania, które są nieusuwane przez kontrolowanych tj. w Przezwodach gdzie jest brak 

systemu oddymiania i oświetlenia przed garażem. W dalszej części pan komendant 

przedstawił informację na temat turnieju wiedzy pożarniczej. Dodał, że w eliminacjach 

powiatowych nasi uczestnicy nie osiągnęli żadnego sukcesu.  

Radny Henryk Kowal odniósł się do informacji dot. turnieju wiedzy pożarniczej,                   

z której wynika, że uczestnicy etapu powiatowego z naszej gminy  nie osiągnęli sukcesów. 

Radny wyjaśnił, że należy wykreślić tą informację gdyż uczestnik Arkadiusz Kowal nie był 

wcześniej poinformowany o terminie  konkursu. Informację taką otrzymał po konkursie. 

Radny stwierdził, że „jedna bajka” została wyłapana, a nie wiadomo czy jest ich więcej.  

Pan komendant przeprosił za zaistniałą sytuację. Podziękował za zwróconą uwagę 

bo tak naprawdę przekaz informacji  kuleje i nie był to pierwszy przypadek. Należy 

wyciągnąć wnioski na przyszłość i robić tak, żeby sytuacja podobna nie miała miejsca.    

Pkt. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniach stałych komisji rady i otrzymały pozytywne opinie ( opinie stanowią załączniki 

nr 8- 10 do protokołu).  



10 
 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Wodzisław 

na lata 2018-2024, przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów- 13 za, 1 przeciw, 

wstrzymujących się brak,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/251/2018                       

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2018-

2024r. 

b) projekt uchwały w sprawie zmian  budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2018 rok, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 12 za, 2 przeciw, 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/252/2018                         

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2018 rok. 

c) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego                  

( droga Judasze- pomoc 28.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/253/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

  

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                 

( droga Nowizna Strzeszkowska – pomoc 20.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/254/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

 

 

e) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                  

( chodnik Brzeście – pomoc 15.000zł) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/255/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                   

( droga Laskowa- Serwit – pomoc 50.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/256/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

 

g) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                        

( droga i chodnik Łany – pomoc 100.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu).  

Radny Marek Siwiec poinformował, że przyjrzał się drodze na Łanach. Zwrócił się do 

radnych powiatowych i podkreślił, że trzeba coś zrobić na zakręcie drogi gdyż było tam kilka 

śmiertelnych wypadków.  Można „wyprostować drogę” albo ograniczyć prędkość bo budując 

chodnik po drugiej stronie samochody i tak mogą na niego wjeżdżać. Gmina daje 100.000zł. 

i powinno się zadbać żeby poprawić bezpieczeństwo np. zasypując zakręt.   

Radny Wiesław Kowalski zauważył, że gmina jest bardzo dziś hojna dla powiatu. Jest 

w stanie zrozumieć, że można dołożyć po 20.000zł. a tu na Łany przeznaczamy 100.000zł. 

Radny przypomniał, że na Łanach gmina zrobiła już chodnik przy drodze powiatowej za 

własne środki. Teraz dalej ciągniemy i dajemy 100.000zł. Radny przypomniał, że deficyt 

budżetowy gminy wynosi 1.100.000zł.,a ze sprzedaży majątku, którego na pewno nie 

osiągniemy zaplanowaliśmy 1.000.000zł. Radny pogratulował zdrowego rozsądku i takiej 

hojności. Stwierdził, ze jest to chyba ukłon jakiejś osoby czy rozrzutność. Stwierdził, że nie 

potrafi tego zrozumieć.  

Pani wójt poinformowała, że jest to długi odcinek. Jest to również kontynuacja 

zadania i realizacja oczekiwań mieszkańców po wybudowaniu  kanalizacji. Odnosząc  się do 

tematu chodnika, który wcześniej wybudowano zauważyła, że jest to kwestia 2006 i 2011 

roku  gdzie sporządzano projekt budowy kanalizacji na Łanach. Gmina wystąpiła wtedy do 

zarządu dróg powiatowych o umożliwienie korzystania z pasa drogowego tj. wybudowania 

na nim sieci kanalizacyjnej. Warunkiem uzyskania zgody było wybudowanie chodnika przez 

gminę. Osobiście gdy przyszła w 2014 roku była kontynuatorem i realizatorem tego co było 

zadane wcześniej. Odnosząc się do kwoty proponowanej w dzisiejszej uchwale pani wójt 

poinformowała, że powiat wystąpił o większe środki. Wyszacowano, że zaproponowana  

kwota wystarczy. Nie jest również powiedziane, że skoro gmina daje 100.000zł. to wszystko 

będzie wydatkowane. W dniu dzisiejszym wskazujemy środki po to żeby podpisać 

porozumienie. Podobnie jak w innych przypadkach gdzie proponowaliśmy 50 do 50% czy  

10% i w ten sposób będziemy się też rozliczać z powiatem. Nie oznacza to, że w dniu 

dzisiejszym przeznaczymy środki w takiej wysokości. Pani wójt wyjaśniła, że  generalnie 
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koszty inwestycji w całej Polsce są wyższe niż wcześniej  zakładano.  Zaplanowano taką 

kwotę ale wcale to nie oznacza, że  po przetargach może być zupełnie inaczej.  

Radny Wiesław Kowalski zaproponował żeby zrobić odwrotnie tj. gdy braknie na 

zadanie to gmina wtedy dołoży. Radny zgłosił wniosek o obniżenie dotacji do kwoty 50.000zł. 

i zmniejszenie deficytu o 50.000zł.  

Pani wójt przypomniała, że już na komisjach w październiku, listopadzie była o tym 

mowa tj. zadanie było proponowane. Plan budżetu był przyjęty na koniec stycznia. Mamy 

teraz marzec i okazuje się, że mamy  wniosek,  który może doprowadzić do tego, że nie 

zrealizujemy porozumienia. Po uchwaleniu budżetu wystąpiono do powiatu                                      

z przedstawionymi kwotami, a dziś radny zgłosił wniosek o obniżenie dotacji można 

doprowadzić doi sytuacji gdzie nie będzie z czego dołożyć na realizację zadania. Pani wójt 

przypomniała, że na posiedzeniu komisji mówiła, że gdy po rozliczeniu końcowym zostaną 

środki z zadania w Łanach to zostanie zaproponowany chodnik w Klemencicach. Zmieniając 

zdanie stawiamy gminę jak i powiat nie do końca poważnie. Pani wójt wyjaśniła, że gmina 

nie daje w dniu dzisiejszym  tych środków. Gmina rozlicza się z powiatem wtedy kiedy 

inwestycja jest realizowana i podpisywana jest umowa o przekazaniu środków. Obecnie jest 

to tylko formalność. Rozliczamy się dopiero po otrzymaniu kosztorysu.  

Radny Wiesław Kowalski zauważył, że było wiele inwestycji w gminie gdzie pisano  

bzdury w budżecie. Ostatnio np. wybudowano studnię w Przyrębie gdzie zadanie było 

bardzo kosztowne tj.  178.000zł., podobnie jak  wiele innych zadań, które zrealizowano tylko 

dlatego, że zostały wpisane w budżecie. Radny stwierdził, ze wykonawca widząc jaką kwotę  

zaplanowano wykorzystuje to i wpisuje ją w ofertę. Nic nie zmienia faktu, że przyjmując 

zmianę obniżymy deficyt. Wyraził zdziwienie, że  a pani wójt pyta  skąd weźmiemy później 

środki gdy zabraknie na zadanie. 

Pani wójt zauważyła, że na razie radny zawnioskował o zmianę. 

Radny Wiesław Kowalski potwierdził, że wnioskuje, a pani przewodnicząca musi 

przeprowadzić głosowanie w tej sprawie.     

Pani wójt wyjaśniła, że każdy wójt musi się opierać na pewnych dokumentach i nie da 

się tego przeskoczyć uważając, że projekt to np. dwie kreski za które trzeba zapłacić czy 

wykonanie studni o której mówi radny. Pani wójt wyjaśniła, że nie była to sama studia. Był 

sporządzony projekt i nie jest tak, że kosztorysant wpisuje sam kwoty gdyż musi opierać się 

na  cennikach i bierze za to odpowiedzialność. Nie jest tak, że kosztorys „sobie, a my sobie”. 

Dlatego nie może się zgodzić z wypowiedzią radnego, że są to np. wyrzucane pieniądze 

gdyż gmina przeprowadzając inwestycje opiera się na projektach i kosztorysach.  
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Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że projekt uchwały był przedstawiany na 

posiedzeniu komisji i uzyskał pozytywną opinię.   

Przewodnicząca rady gminy ogłosiła 10 min. przerwę.  

Po przerwie: 

Przewodnicząca rady gminy zarządziła głosowanie w sprawie wniosku radnego 

Wiesława Kowalskiego w sprawie obniżenia pomocy na w/w zadanie o 50.000zł.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia wniosku.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Radni w wyniku głosowania- 5 za, 8 przeciw, 1 wstrzymujący się odrzucili wniosek.  

Przewodnicząca rady gminy ogłosiła, że wniosek radnego Wiesława Kowalskiego dot. 

obniżenia pomocy o 50.000zł. został odrzucony.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów – 8 za, 5 przeciw, 

wstrzymujący się 1, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/257/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

 

h) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                     

( chodnik Niegosławice – pomoc 40.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/258/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     
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i) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                   

(  chodnik ul. Brzezie – pomoc 35.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/259/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

 

j) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego,                     

( chodnik Mierzawa – pomoc 30.000zł.) przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/260/2018                         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego.                     

 

k) projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Wodzisław na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 21 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/261/2018                       

w sprawie podziału Gminy Wodzisław na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic                             

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.         

               

l) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie 

Wodzisław na lata  2018-2023, przedstawiła Kierownik Centrum Usług Wspólnych                           

w Wodzisławiu  ( projekt stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/262/2018                       

w sprawie przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie Wodzisław na 

lata  2018-2023. 

 

ł) projekt uchwały w sprawie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych                        

w szkołach podstawowych na terenie Gminy Wodzisław, przedstawiła Kierownik Centrum 

Usług Wspólnych  w Wodzisławiu  ( projekt stanowi załącznik nr 23  do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/263/2018                       

w sprawie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych                                        

w szkołach podstawowych na terenie Gminy Wodzisław. 

 

m) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych 

przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Wodzisław, przedstawiła Kierownik Centrum Usług Wspólnych  

w Wodzisławiu  ( projekt stanowi załącznik nr 24  do protokołu).  
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Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/264/2018                       

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Wodzisław. 

 

n) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci                

w wieku 8-10 lat  z terenu gminy Wodzisław, przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/265/2018                       

w sprawie uchwalenia Programu profilaktyki próchnicy zębów dla dzieci w wieku 8-10 

lat  z terenu gminy Wodzisław. 

 

o) projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w schronisku dla osób bezdomnych, przedstawiła kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wodzisławiu ( projekt stanowi załącznik nr 26 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/266/2018                       

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                                 

w schronisku dla osób bezdomnych. 

 

p) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2018 roku, przedstawiła 

sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 27 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/267/2018                       

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2018 roku. 

 

r) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań                  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wodzisław – zmiana studium, 

uchwalonego Uchwałą Nr XXXII/259/05 Rady Gminy Wodzisław z dnia 3 listopada 2005 r.               

z późniejszą zmianą, przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 28 do 

protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski odniósł się do działalności związku planowanie 

przestrzenne. Poinformował, że prace nad studium trwają od 15 lat. Radny poinformował, że 

wydatki  planowanie na 2018 rok wynoszą – 45.000zł. na zmiany w studium, składka na 

rzecz związku 2.400zł. , diety członków komisji 4800zł. – razem 52.000zł. Przez 15 lat 

wszystkie koszty dają wysoką kwotę. W studium jest mnóstwo błędów. Radny stwierdził, że 

trzeba się dokładnie zastanowić czy nie wyjść ze związku tj. ocenić  czy pracownicy biura są 

na tyle kompetentni żeby biuro dalej świadczyło usługi. Radny dodał, że na 102 gminy tylko 

10 należy do związku. Świadczy to o tym, że coś jest nie tak. Radny pytał, czy były wójt 

należy jeszcze do związku czy nie. 

Pani sekretarz wyjaśniła, że nie należy skazywać personalnie członków związku 

ponieważ członkiem związku jest gmina. Obecnie przedstawicielem gminy w związku jest 

pani wójt.  
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Pani wójt wyjaśniła, że przedstawiciele gmin nie pobierają żadnych diet. 

Radny Wiesław Kowalski wyjaśnił, że dane wziął z budżetu i dot. diet członków 

komisji urbanistyczno- architektonicznych. 

Sekretarz gminy poinformowała, że komisja o której mówi radny zajmuje się zupełnie 

czymś innym i jest zwoływana w razie potrzeby. Poinformowała, że w ubiegłym roku nie było 

np. żadnego posiedzenia. Nie wie jak było w poprzednich latach. 

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że teraz to rozumie, Następnie przypomniał,  

prace nad planem rozpoczęto w 2007 roku. Wpływały wtedy pisma mieszkańców ale tylko                

1 podanie ocalało mieszkańca Laskowej dot. przekształcenia działek przy drodze w kierunku 

Piotrkowic na działki budowlane. Radny poinformował, że ostatecznie nie uwzględniono 

wniosków mieszkańców Laskowej. Wynika z tego że pracownicy biura planowania 

stwierdzili, że nie trzeba ich  uwzględniać  co świadczy że działają na szkodę mieszkańców. 

Radny przypomniał, że wnioskował o nie przyjmowanie planu. Został on  jednak przyjęty                 

i przez to  zablokowano budowę nie tylko mieszkańcom Laskowej ale również Mieronic, 

Wodzisławia  czy Łan. Radny apelował o wystąpienie ze związku i przedstawienie informacji 

co robią pracownicy biura np. od 2010 roku. Gmina wydała 500.000zł. przez ostatnie lata                   

i w sumie plan do niczego się nie nadaje. Teraz trzeba w nim wprowadzać duże zmiany,                   

a tak naprawdę robić go o nowa.  

Pani wójt poinformowała, ze odniesie się tylko do jednego zdania. Przypomniała, że  

niejednokrotnie wyjaśniała, że czy był by plan czy  tylko samo studium to i tak trzeba 

zmieniać studium. Obecnie są wnioski i aby rozpocząć procedurę ich uwzględniania trzeba 

podjąć uchwałę i rozpocząć prace, które są w niej wymienione. W pierwszej kolejności musi 

być zmienione studium dopiero później można zmienić plan.  Pani wójt podkreśliła, że 

dlatego nie może się zgodzić z wypowiedzią, że plan coś zablokował.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/268/2018                       

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Wodzisław – zmiana studium, uchwalonego 

Uchwałą Nr XXXII/259/05 Rady Gminy Wodzisław z dnia 3 listopada 2005 r.                                

z późniejszą zmianą. 
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Radny Artur Oleksiak wyraził nadzieję, że uchwała jest sprawdzona i może trafić do 

wojewody. Jest sprawdzona podstawa prawna i nie będzie odrzucona za nie 

merytoryczność.  

Pani wójt wyjaśniła, że od lat pracownicy biura przygotowują projekty uchwał i uważa, 

że uchwała nie powinna być odrzucona. 

 

Pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2017rok  Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu oraz przedstawienie informacji                               

o działalności w/w instytucji kultury.  

 

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że  sprawozdanie było omawiane na 

posiedzeniu komisji oświaty i otrzymało pozytywną opinię.  

Obrady opuścił radny Robert Dziób.  

Pani Elżbieta Puto dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu 

przedstawiła: 

- sprawozdanie opisowe z działalności GBP za 2018 rok ( sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu), 

- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za 2017 r. GBP w Wodzisławiu wraz                    

z filiami ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 30 do protokołu).  

Obrady opuścił radny Wiesław Kowalski.  

Pani wójt pogratulowała pani dyrektor prowadzenia biblioteki. Poinformowała, że                   

w dniu wczorajszym otrzymała informację, że nasza biblioteka jako jedna z 5 została 

nominowana do tytułu „Biblioteka roku”. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu, przedstawiła pani Zdzisława Kowalska 

Skarbnik Gminy ( projekt stanowi załącznik nr 31 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXVIII/269/2018                             

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wodzisławiu.       
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Pkt. 11. Przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny w 2017 roku oraz o potrzebach związanych z realizacją zadań.  

 

Sprawozdanie przedstawiła pani Justyna Żelichowska kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wodzisławiu ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 32 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania.  

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się jednogłośnie – 12 za, w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że sprawozdanie zostało przyjęte.  

 

Pkt. 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

- brak 

 

Pkt. 13. Sprawy różne.  

Pani przewodnicząca poinformowała, że do biura rady w dniu 20 marca b.r. wpłynęła 

skarga pana Łukasza Kalisza sołtysa wsi Łany na Wójta Gminy Wodzisław, w której 

wnoszący zarzuca naruszenia zasad praworządności w zakresie odmówienia funduszu 

sołeckiego na 2018 rok dla wsi Łany. Pani przewodnicząca poinformowała, że skarga została 

przedstawiona na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Administracji                               

i Bezpieczeństwa Publicznego w dniu 22 marca oraz na posiedzeniu Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu i Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów w dniu 23 marca. Skarga 

będzie rozpatrywana na najbliższym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 5 kwietnia. 

Następnie pani przewodnicząca odniosła się do wniosku zgłoszonego na sesji w dniu                   

28 lutego b.r. przez pana Romana Sokołowskiego dot. powołania przy przewodniczącym 

rady komisji historycznej do zbadania zbrodni hitlerowskiej na narodowości żydowskiej                      

i romskiej. Pani przewodnicząca poinformowała, że w dniu wczorajszym rozmawiała 

telefonicznie  z panem Michałem Kiełek prokuratora IPN Delegatura w Kielcach i uzyskała 

informację, że przesłuchiwanie świadków z okresy wojny nie jest rolą  przewodniczącego 

rady. Jest do tego uprawniony tylko prokurator IPN, a  nie inne postronne osoby.  

Radna Małgorzata Hola odniosła się do podjętych w dniu dzisiejszym uchwał dot. 

pomocy dla powiatu. Zwróciła się do sołtysów i wyjaśniła, że chodniki, które są planowane do 

budowy w miejscowościach Brzeście, Niegosławice i Mierzawa są przy szkołach i ich 

wybudowanie jest zasadne.  
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Sołtys wsi Ludwinów zauważył, że tak dużo wydaje się środków dla powiatu, a nie 

robi się nic na drogach gminnych.  Niektóre z nich wymagają położenie drugiego dywanika,                    

a tu wydaje się tak duże pieniądze na zadania powiatu, a na nasze drogi nas nie stać.  Pan 

sołtys stwierdził, że być może powiat robi sobie już kampanię planując tak dużą ilość dróg. 

Pani wójt wyjaśniła, że chodniki zaplanowano na wnioski mieszkańców,                                

a zaplanowano tylko dwie drogi tj. w Łanach wraz z chodnikiem- gdzie  w jej przekonaniu 

koszt tego zadania będzie niższy-  a drugi odcinek tj. droga Laskowa- Serwit jest 

kontynuacją drogi którą już wykonano od strony Klemencic i będzie to połącznie z drogą 

powiatową w Laskowej. Na pewno polepszy to utrzymanie drogi w Pokrzywnicy i  wykonując 

odcinek do Laskowej odciąży się drogi gminne. Pani wójt odnosząc się ogólnie do tematu 

dróg wyjaśniła, że tak naprawdę co roku gmina dofinansowuje remonty dróg powiatowych.                     

W tym roku jest więcej zadań  ale wynika to z zaplanowania budowy chodników. Pani wójt 

zauważyła, że chodniki są tak naprawdę zakończeniem zadań np. na ul Brzezie do ulicy 

Zakładowej, na Łanach wykonano w ramach funduszu sołeckiego chodnik przy stadionie, 

wcześniej przez miejscowość Łany przy drodze powiatowej  i na wniosek mieszkańców 

zaplanowano dalszy odcinek, który pozwoli bezpiecznie dojść do Mieronic. Drogi są 

remontowane zgodnie z planem uchwalonym w 2015 roku. Są również drogi gruntowe gdzie 

będzie kładziony asfalt. Na pewno dojdzie również do tego o czym mówił pan sołtys tj. że 

trzeba będzie kłaść drugie warstwy asfaltu gdyż jak wiadomo są niektóre odcinki gdzie 

remontowanie remonterem nie daje rezultatów.  

Radny Wiesław Kowalski wnioskował o zdjęcie znaku drogowego w Gajówce gdyż 

dalej obowiązuje dojazd dla Tirów przez Jędrzejów. Pół roku temu oddana została S-7                       

i gdyby Tiry trzymały się znaku to do Wodzisławia dojeżdżały by przez Jędrzejów. Następnie 

radny przypomniał, że wielokrotnie zgłaszał, że w Klemencicach jest znak, który wskazuje 

kierunek dojazdu do Laskowej. Poinformował że w ubiegły poniedziałek był przypadek, że Tir 

wjechał na drogę i nie mógł się później z niej wycofać ani nawrócić. Samochód był 

wyciągany koparkami przez pół dnia. Żeby droga była przejezdna powinien być wykonany 

odcinek o długości ok 300m. Radny wnioskował aby np. zakleić ten znak. Stwierdził, że 

kierowca Tira powinien teraz wystąpić do gminy czy generalnej dyrekcji o zwrot kosztów. 

Następnie  radny poruszył temat znaku – oznaczenie wjazdu do miejscowości Wodzisław. 

Pani wójt zapewniała, że zostanie to zrobione ale minęło pół roku od oddania S-7 i nic w tym 

temacie nie zrobiono i jak znaku nie było tak nie ma.  

Pani wójt podkreśliła, że cieszy się, że radny podjął temat oznakowania Wodzisławia. 

Poinformowała, że w sierpniu ubiegłego roku odbyło się spotkanie z generalną dyrekcją i 

firmą Budimex i padła z ich strony deklaracja że wszystko o co wnioskowała gmina będzie 

wykonane. Dodała, że  jest spisany protokół z tej narady. Podkreśliła wtedy, że mieszkańcy 

Wodzisławia niczym się nie różnią od mieszkańców Jędrzejowa i Skroniowa gdzie 
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oznakowanie zarówno od strony Kielc i Krakowa jest trzy razy powtórzone. Apelowała 

ponownie w grudniu ubiegłego roku i generalna dyrekcja wyjaśniła, że aby dokonać zmian 

trzeba załatwić to formalnie. Od grudnia nie ma jednak informacji w tej sprawie co nie 

oznacza, że gmina na to nie reaguje. Pani wójt poinformowała, że jutro jest spotkanie                        

w oddziale generalnej dyrekcji w Jędrzejowie. Oznakowanie wjazdu do Wodzisławia nie 

zostało uwzględnione w projekcie drogi podobnie jak wiele innych spraw i ma nadzieję, że 

jutro pracownik urzędu dowie się kiedy znak będzie ustawiony. Z informacji generalnej 

dyrekcji wynika, że aby ustawić znak potrzebna jest zmiana w projekcie, uzyskanie zgody 

policji. Nie oznacza to, że w międzyczasie nie monitowano w sprawie wniosków.  

 

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że powinno się osobiście jechać do generalnej  

dyrekcji i załatwić sprawę, a nie dzwonić czy pisać pisma.  

Sołtys  wsi Ludwinów pytał, dlaczego nie ma na przystankach rozkładu jazdy busów. 

Pan sołtys zauważył, że jest to w gestii gminy. 

Pani wójt zauważyła, że była zła pogoda, braki personalne ale na początku kwietnia 

rozkłady które zostały przekazane zostaną umieszczone.  

Radny Sławomir Gala odniósł się do tematu tzw. starej siódemki – dojazd za stacją 

CPN w stronę Klemencic. Radny poinformował, że pas drogowy jest zakrzaczony, są 

porozkładany betony, leżą opony. Miał się do tego odnieść powiat. Trzeba zebrać pobocza 

równiarką. Nie będzie to duży koszt,  a jest to tak naprawdę wizytówka naszej gminy.  

Pani wójt zauważyła, że puki co nikt się nie chce przyznać do tej drogi gdyż tak 

naprawdę jej nie ma.  

Pan Jerzy Kostyła dyrektor Zespołu Szkół w Wodzisławiu zauważył, że jest również 

problem z oznakowaniem skrzyżowania na ul. Jędrzejowskiej gdyż nie ma znaków dot. 

kierunku do Sędziszowa i w kierunku S-7. Poinformował, że nie wie czy jest to w gestii gminy 

czy nie ale jest to bardzo ważny problem.  

Pan Roman Sokołowski poinformował, że cały czas optuje za powołaniem komisji 

historycznej ponieważ pani przewodnicząca wprowadziła wszystkich w błąd zadając źle 

pytanie do IPN z uwagi na to, że nie chodzi o ściganie. 

 Przewodnicząca rady gminy sprostowała, że nie mówiła nic o ściganiu.  

Pan Roman Sokołowski wyjaśnił, że nie chodzi mu ściganie tylko o przekazanie 

informacji o tym co się działo na terenie naszej gminy, a w dalszej kolejności 

udokumentowanie tej sprawy. Następnie pan Sokołowski przypomniał, że na poprzedniej 

sesji pani wójt zapewniła, że wyjaśni czy wszystko było prawidłowo wykonane przy realizacji 

„Latającej akademii cyfrowej”.  

Pani wójt podziękowała za przypomnienie. Wyjaśniła, że projekt jest realizowany, 

jesteśmy partnerem projektu, a nie głównym beneficjentem. W grudniu ubiegłego roku 
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odbyło się spotkanie z głównym beneficjentem w sprawie możliwości  składania deklaracji do 

urzędu gminy. Gmina jest otwarta na takie propozycja dla mieszkańców ale okazało się, że 

osoby które prowadzą  zajęcia również zbierały deklaracje. Pan dyrektor miał już grupę. Nie 

jest problemem to, że deklaracje były zbierane jednocześnie ale obawiano się, że nie będzie 

chętnych. Okazało się jednak, że jest duże zainteresowanie w grupie powyżej 65+ i teraz gdy 

okaże się, że nie ma zainteresowania dla innych grup wiekowych to beneficjent będzie mógł 

przesunąć środki na tą grupę. Gdy pan Sokołowski nie zakwalifikował się teraz to nadal jest 

to sprawa otwarta. Potrwa to jednak kilka miesięcy gdyż muszą odbyć się konkursy na 

pozostałe grupy wiekowe. 

 

Radny Artur Oleksiak pytał, dlaczego na temat „Latającej akademii” było tak mało 

informacji. Nie było o tym wspomniane na komisjach czy na sesji. 

Radna Jadwiga Błaszczyk poinformowała, że wiedziała jako sołtys.  

Sołtysi z sali poinformowali, że informacja nie była przekazana do wszystkich sołtysów.  

Pani wójt wyjaśniła, że gmina była tylko partnerem. Były plakaty dot. projektu, 

informacje do sołtysów. 

Radny Artur Oleksiak pytał, kto jest beneficjentem projektu. 

Pani wójt poinformowała, że Związek Harcerstwa Polskiego.  Program realizowany 

jest w Nagłowicach, Słupi. Pani wójt dodała, że w akcję informacyjną zaangażowano również 

szkoły. Dziś trudno jej powiedzieć czy radni mieli przekazaną tą informację.  

 

Przewodnicząca rady gminy z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych złożyła 

wszystkim obecnym życzenia.   

 

Pkt. 14. Zamknięcie obrad sesji.  

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 

Wodzisław pani Stanisława Nowak podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 

obrady wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam trzydziestą ósmą  sesję Rady 

Gminy Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono. 

           Protokolant                           Sekretarz Obrad      Przewodnicząca Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /            / Leszek Krzelowski  /                  / Stanisława Nowak  / 
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